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Lovforslaget overgik derefter til tredje 
behandling. 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
38) Anden behandling af lovforslag nr. L 99: 
Forslag til lov om ændring af lov om ændring 
af forskellige skatte- og afgiftslove. (Konse- 
kvensændringer i forbindelse med gennemfø- 
relsen af pensionsafkastbeskatningsloven og 
ophævelse af realrenteafgiftsloven) og pensi- 
onsafkastbeskatningsloven. (Ophævelse af 
pengeinstitutters afgifts- eller skattepligt af 
afkast af puljeordninger). 
Af skatteministeren (Ole Stavad). 
(Fremsat 25/11 98. Første behandling 1/12 98. 
Betænkning 9/12 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje 
behandling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 

I behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
39) Anden behandling af lovforslag nr. L 100: 
Forslag til lov om ændring af lov om afgift af 
naturgas og bygas. (Forlængelse af den mid- 
lertidige lempelse for gasbaseret decentral 
kraftvarme). 
Af skatteministeren (Ole Stavad). 
(Fremsat 25/11 98. Første behandling 1/12 98. 
Betænkning 9/12 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje 
behandling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 'I 

Den næste sag på dagsordenen var: 
40) Anden behandling af lovforslag nr. L 101: 
Forslag til lov om indgåelse af dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomst mellem regeringen i Kon- 
geriget Danmark og regeringen i Kongeriget 
Thailand. 
Af skatteministeren (Ole Stavad). 
(Fremsat 25/11 98. Første behandling 1/12 98. 
Betænkning 9/12 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje 
behandling. 
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Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
41) Anden behandling af lovforslag nr. L 102: 
Forslag til lov om indgåelse af dobbeltbeskat- 
ningsoverenskomst mellem regeringen i Kon- 
geriget Danmark og regeringen i Republikken 
Malta. 
Af skatteministeren (Ole Stavad). 
(Fremsat 25/11 98. Første behandling 1/12 98. 
Betænkning 9/12 98). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 
42) Første behandling af lovforslag nr. L 129: 
Forslag til lov om ændring af lov om beta- 
lingskort m.v. (Opkrævning af gebyr for beta- 
lingstransaktioner i den ikkefysiske handel, 
regler om Konkurrencestyrelsens mulighed 
for at gribe ind over for urimelige priser og 
avancer, revisionsklausul, hvorefter § 20 i ef- 
teråret 2001 skal tages op til revision). 
Af erhvervsministeren (Pia Gjellerup). 
(Fremsat 3/12 98). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Frode Sørensen (S): 
Hensigten med det foreliggende lovforslag er at 
sikre den elektroniske handels uhindrede vej. 

Gennem måneder har handels- og finanssek- 
torens aktører ført langvarige forhandlinger 
med henblik på, at dankortet og andre kort, 
som anvendes af danskere i Danmark, fremover 
kan benyttes til elektroniske betalinger, f.eks. på 
Internettet. 

I juni måned i år behandlede dette høje Ting 
betalingskortaftalens § 37, hvorved revisionen 
blev udsat i 2 år. Baggrunden herfor var, at der 
var nedsat et udvalg til at se på den finansielle 
sektor efter år 2000, herunder også betaling- 
skortaftalen. 

Man kunne så måske have forventet, at rege- 
ringen ville afvente resultatet af dette udvalgs- 
arbejde, men den udvidede mulighed for at 
benytte Internettet til køb af varer medfører et 
behov for også her at introducere dankortet 
som betalingsmiddel. 

Handel på Internettet er mindre i Danmark 
end i mange andre lande. En af årsagerne er be- 
talingskortlovens § 20, som bestemmer, at om- 
kostningerne ved driften af betalingskortsyste- 
mer ikke kan pålægges de forretninger, som 
modtager betalingerne. Det har indtil nu bety- 
det, at kortudsteder ikke har fundet det attrak- 
tivt at udvikle dankortet yderligere endsige at 
introducere det som betalingsmiddel på Inter- 
nettet. 

Når dankortet ikke kom på Internettet, kunne 
man forestille sig, at andre kortsystemer ville 
prøve. Men også her er § 20 en begrænsning, 
idet heller ikke disse kort vil kunne opkræve 
gebyrer hos forretningerne, og mange af dem 
ville heller ikke have en finansieringsmulighed, 


